
گزارش جلسه

ملیحه رفیع طلب

 تعویق در بهره برداری
 از 2 ایستگاه باقی مانده خط 2 

با وجود اعلام وعده پایان شهریور برای بهره 
برداری از ایستگاه های کوهسنگی و الندشت، 

معاون شهردار این بار وعده ای جدید داد 

 با این که پیش از این، پایان شهریور زمان بهره برداری 
از دو ایستگاه باقی مانده خط 2 قطارشهری وعده داده 
شده بود اما این بار، معاون عمران، حمل و نقل و ترافیک 
شهرداری مشهد وعده ای جدید برای بهره برداری از 

ایستگاه های الندشت و کوهسنگی ارائه کرد.
به گزارش »خراسان رضوی«، هجدهم همین ماه بود 
که مراســم بهره بــرداری از ادامه مســیر خــط 2 و آغاز 
عملیات احداث خط 4 قطارشــهری مشــهد با حضور 
معاون اول رئیس جمهور و مسئولان شهری و استانی 
برگزار شــد و کاظمی معاون شــهردار به پایگاه اطلاع 
رسانی شهرداری مشــهد اعلام کرد که ایستگاه های 
الندشت و کوهســنگی خط 2 قطارشــهری مشهد تا 
پایان شهریور به بهره برداری می رسد. اما کاظمی روز 
گذشته در نشست خبری خود با اصحاب رسانه، وعده 
ای جدید در این زمینه داد و گفت: خطوط 2 و 3 قطار 
شهری طبق زمان بندی پیش می رود اما درخصوص 
ایستگاه های کوهسنگی و الندشت چون صرفا ایستگاه 
پیش بینی نشده بلکه یک مجموعه تجاری و اداری مثل 
میدان شهدا پیش بینی شده بود، با توجه به مشکلات 
اقتصــادی کار با تاخیر همراه شــد و تصمیــم گرفتیم 
ایستگاه را جدا از مجموعه اجرا کنیم و این موضوع تغییر 
نقشه ها را لازم داشت اما امیدواریم تا پایان آبان ماه این 
ایستگاه ها به بهره برداری برسد. وی افزود: همچنین 
امیدواریم تا سال 1400، 5.2 کیلومتر باقی مانده از 

خط 3 را در اختیار زائران قرار دهیم.
برخی از مهم ترین اظهارات کاظمی در ادامه می آید:
* در خصوص کمبود واگن در خطوط 2 و 3 مشکلی 
نداریم امــا در خط یــک ۶0 واگن کســری داریم. در 
زمینه واگن، دولت مصوبــه ای داده که خطوط قطار 
شهری از تجهیزات داخلی باشد نه واردات، در سفر 
اخیر معاون اول رئیس جمهور به مشهد شخصا این 
موضوع را مطــرح کردم تــا شــهرداری در زمینه این 
۶0 واگن ورود کند که معاون محترم رئیس جمهور 
موافقت کردند و مکاتبات در این زمینه صورت گرفته 

است و امیدواریم مجوز این ۶0 مورد را بگیریم. 
* خود را مقید می دانیم پروژه ها را در زمان مقرر به پایان 
برســانیم و اکنون نه تنها از زمان بندی عقب نیســتیم 
بلکه آن را در زمان تعیین شده نیز به پایان می رسانیم، 
حتی در برخی پروژه ها مانند دور برگردان بولوار آیت 

ا... هاشمی رفسنجانی از زمان بندی جلوتر هستیم.
* پروژه پارکینگ آزادی نیز کمــی به تعویق افتاد اما 
حدود یک ماه و نیم پیش معارضات حل شد، قرار بود 
این پروژه در تیر ۹۹ به بهره برداری برسد اما در مهر 

یا نهایتا آبان ۹۹ این پروژه به بهره برداری می رسد.
*  متاســفانه با اعتباراتی که داریم نمی  توانیم مشکل 
تمام25۹  نقطه  مســتعد آب گرفتگی را تا پایان سال 
حل کنیم. با این حال، 15۹ نقطه در اولویت امســال 
است که حدود ۶0 میلیارد برای آن هزینه خواهیم کرد.
*  به منظــور جلوگیــری از بــروز حوادثــی همچون 
تصــادف ســنگین بولــوار هاشــمیه، اجازه تــردد به 
خودروهای سنگین در ساعات خاصی داده می شود.
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در بازدید از پروژه های معین اقتصاد مقاومتی مشهد مطرح شد 

8 هزار میلیارد تجهیزات نیروگاه فردوسی معطل 500 میلیارد 
فرماندار از مذاکره با شهرداری مشهد به عنوان معین اقتصادی شهرستان برای رفع مشکل این نیروگاه خبر داد

اخبار 

اجتماعی

بازدید سرزده قائم مقام آستان قدس 
از معاونت املاک و اراضی

قائــم مقــام تولیت آســتان قدس رضــوی ســر زده از 
معاونت املاک و اراضی آستان قدس بازدید کرد و از 
نزدیک از اقدامات، مسائل و موضوعات مرتبط با این 
مجموعه مطلع شد. به گزارش آستان نیوز، مصطفی 
خاکسار قهرودی همچنین در جلسه شورای مدیران 
معاونت املاک و اراضی آستان قدس رضوی حضور 
یافت و ضمن شنیدن نظرات و دیدگاه های مدیران 
ایــن مجموعه نکاتــی را بــرای حفظ حقــوق و منافع 
موقوفات گوشــزد کرد. ایجاد و افزایــش درآمدهای 
پایدار، نفروختن زمین های موقوفــه و اصلاح روش 
های بهره برداری، توجه به حقوق اجتماعی و مصالح 
عامه مردم، تعامل سازنده و دوسویه با دستگاه های 
دولتــی و شــهرداری ها بــرای حل اختلافــات و گره 
گشایی از کار مردم به ویژه طبقه مستضعف، آموزش 
و ارتقای سطح علمی کارکنان و استفاده از ظرفیت 
هــای داخلی از موارد مــورد تاکید قائــم مقام تولیت 

آستان قدس رضوی در این جلسه بود.

 امروز؛ ورود نخستین کاروان 
حجاج به مشهد

معاون ســازمان حج و زیارت خراسان رضوی گفت: 
اولین پرواز حجاج استان 31 مرداد به فرودگاه شهید 
هاشمی نژاد مشهد وارد می شــود. رضا درگاهی در 
گفت  و گو با ایســنا تصریح کــرد: پــرواز کاروان های 
مدینه قبل اســتان از 31 مرداد آغاز می شود و تا 10 
شهریور ادامه می یابد و پرواز کاروان های مدینه بعد 
نیز از 5 شهریورماه آغاز می شود و تا 17 شهریور ادامه 

خواهد داشت. 

مدیرعامل الیت خبر داد:

طرح آزمایشی الیت برای حذف 
کامل تبادل مالی پارکبان و شهروندان

مدیرعامل شرکت ترافیک هوشــمند الیت گفت: 
تبــادل مالــی پارکبــان و شــهروندان از ابتــدای 
شــهریور ماه در منطقــه ۹ به صــورت کامل حذف 
خواهــد شــد. بــه گــزارش پایــگاه اطلاع رســانی 
شهرداری مشهد، محمد مهدی اسدی اظهار کرد: 
امیدوارم همشهریان با همراهی در پرداخت های 
غیرحضوری، در توســعه این طرح به ســایر مناطق 

شهر مشارکت کنند. 

گزارش

محمد حسام مسلمی

حدود چهار ســال از آغاز عملیات اجرایی بخش 
بخار نیروگاه سیکل ترکیبی فردوسی مشهد می 
گذرد، این نیرو گاه هم اکنون دارای شــش واحد 
گازی است که قرار بود طی دو سال آینده سه واحد 
1۶0 مگاواتی بخار به این نیروگاه افزوده شود. 
حالا بعد این مدت، این سه واحد آماده و تجهیزات 
آن نیز به مبلغ هشت هزارمیلیارد تومان خریداری 
شده است. آن طور که نماینده تام الاختیار معین 
اقتصادی شهرستان مشهد به »خراسان رضوی« 
می گوید »تجهیــزات خریــداری شــده در محل 
نیروگاه دپو شده و برای خارج شدن از این وضعیت 
به 500 میلیارد تومان اعتبار نیاز است.« همچنین 
به گفته قناویزچی در صورت تامین اعتبار ، برای 
هزار نفر اشــتغال ایجاد خواهد شــد.به گزارش 
»خراســان رضوی«، روز گذشته فرماندار مشهد 
به همراه معاونان خدمات شــهری و برنامه ریزی 
و توســعه شــهرداری و همچنین مدیر مطالبات 
عمومــی و هماهنگی با دســتگاه هــای اجرایی 
شهرداری و نماینده تام الاختیار معین اقتصادی 
شهرستان مشهد از برخی پروژه های نیمه تمام 
و در حال اجــرا از جمله نیروگاه ســیکل ترکیبی 
فردوسی، مجتمع خدمات خودرویی آسکو پارس 
و مجتمع خدمات خودرویی فجر طبرسی بازدید 
و برای حل مشــکلات آن ها برنامه ریزی کردند. 
در این بازدید کــه با هدف بررســی فعالیت های 
شهرداری در حوزه معین اقتصاد مقاومتی صورت 
گرفت، مشکلات توسعه نیروگاه سیکل ترکیبی 
فردوسی بررسی و به ارائه راهکارهای احتمالی 

برای رفع مشکلات آن پرداخته شد. 

با کمک شهرداری مشکل نیروگاه 	 
فردوسی را حل می کنیم

ســید محمدرضــا هاشــمی فرمانــدار مشــهد 
در حاشــیه بازدیــد از نیروگاه ســیکل ترکیبی 
فردوســی در گفت و گــو با »خراســان رضوی« 
دربــاره آخریــن وضعیت ایــن نیــروگاه گفت: 
تجهیزات نیروگاه ســیکل ترکیبی فردوســی 
مشــهد به مبلــغ هشــت هــزار میلیــارد تومان 
خریــداری شــده اســت امــا بــرای نصــب این 
تجهیــزات و راه اندازی آن تســهیلاتی بیش از 

500 میلیارد تومان نیاز است.

 فرماندار با بیان این که 
مشکلات این نیروگاه از 
طریــق ســتاد اقتصــاد 
مقاومتی شناسایی شده 
است، افزود: با توجه به 
این که شهرداری مشهد 
به عنــوان معین اقتصــاد مقاومتی شهرســتان 
مشهد انتخاب شده و  همچنین   استاندار محترم 
جناب رزم حســینی نگاه ویژه ای به معین های 
اقتصــاد مقاومتی دارند، ســعی مــی کنیم این 
تســهیلات را از طریــق منابــع بانکی اســتان و 
شهرستان مشهد تامین کنیم. وی تصریح کرد :با 
توجه به انتخاب شهرداری مشهد به عنوان معین 
اقتصــادی شهرســتان مشــهد، مســئولان این 
نیروگاه با شهرداری وارد مذاکره می شوند تا از 
حمایت ایــن مجموعه برخوردار شــوند، ممکن 
است تســهیلاتی که نیروگاه نیاز دارد در قالب 
تهاتر پرداخت شود.فرماندار مشهد با بیان این که 
مبلغی از تسهیلات مورد نیاز، دیون پیمانکاران 
اســت، افزود: شهرداری مشــهد اعلام آمادگی 
کرد در بحث پرداخت طلب پیمانکاران به صورت 
تهاتر به توافق برسند تا مشکل برطرف شود و ما 
هــم در ایــن زمینــه کمــک خواهیــم کــرد. وی 
همچنین  به بازدید خود از مجتمع های خدمات 
خودرویی اشاره کرد و گفت: در این مجتمع ها 
خدمات خوبی ارائه می شد، در بحث صنوفی که 
آلایندگــی دارند ایــن مجتمع ها مــی توانند در 

کاهش آلودگی هوا موثر باشند. 

تاثیر راه اندازی نیروگاه در کاهش 	 
آلودگی هوا

همچنین شــهریار آل شــیخ معاون برنامه ریزی 
و توسعه شهرداری مشــهد نیز که در این بازدید 
حضور داشــت در حاشــیه این دیــدار و در جمع 

خبرنــگاران به الگــوی اقتصادی کمــک به حل 
مشکلات نیروگاه ســیکل ترکیبی مشهد اشاره 
کرد و گفت: ما الگوی اقتصادی را در قالب های 
مختلف بررســی می کنیم که چطــور می توانیم  
تســهیلات مورد نیــاز را در اختیار ایــن نیروگاه 

قرار دهیم.
 آل شیخ با بیان این که در 
نیروگاه سیکل ترکیبی 
چند هزار میلیارد تومان 
تجهیزات دپو شده است، 
تصریــح کرد:توقف  این 
پــروژه بــا ایــن ظرفیــت 
اقتصادی در شهر و چندین هزار میلیارد تومان که 
به عنوان ســرمایه ملی اســت و از آن استفاده ای 
نمی شــود به زیان مردم و شهر است، شهرداری 
مشهد به عنوان معین اقتصاد مقاومتی شهرستان 
می تواند با کمــک به این موضــوع از این زیان ها 
جلوگیری کند. آل شیخ تصریح کرد: ما در مشهد 
با آلاینده های زیست محیطی مواجه هستیم و راه 
اندازی این نیــروگاه می تواند جلوی خســارات 

ناشی از آن را بگیرد.
مهدی یعقوبی معاون خدمات شهری شهرداری 
مشهد نیز در حاشــیه بازدید از مجتمع خدمات 
خودرویی فجر طبرسی اظهار کرد: از سال 83 
تا سال گذشته، حدود 1400 مورد سامان دهی 
مشــاغل صورت گرفته و اکنون نیز در مجموعه 
های  فجر طبرسی و سامان اوج ۶00 واحد برای 
سامان دهی مشاغل آماده بهره برداری است که 
تا پایان شهریور امسال به بهره برداری می رسد. 

اقدامات شهرداری در راستای هم افزایی و 	 
شناسایی ظرفیت ها به عنوان معین اقتصادی

همچنین قناویزچــی مدیر مطالبــات عمومی و 
هماهنگی با دســتگاه های اجرایی شهرداری و 

نماینده تام الاختیار معین اقتصادی شهرستان 
مشهد در حاشیه این بازدید گفت: یکی از تفاهم 
نامه هایی که در قالب معین اقتصاد مقاومتی امضا 
کردیم پروژه  نیروگاه ســیکل ترکیبی فردوسی 
است که سرمایه گذار آن شــرکت مپناست. وی 
با بیان ایــن که بیش از ۹5 درصــد تجهیزات این 
نیروگاه خریداری شــده اســت، تاکید کــرد: اگر 
این تجهیزات نصب و واحد های بخــار گازی راه 
اندازی شــود، ســالانه حــدود ۹00 میلیون متر 
مکعب در گاز صرفه جویی خواهد شد، از طرفی 
کاهش آلایندگی زیست محیطی یکی از آثار مهم 
راه انــدازی آن خواهد بــود، ضمن ایــن که برای 
1000 نفر اشتغال زایی و در زمان بهره برداری 
نیز برای 250 نفر بــه صورت ثابت شــغل ایجاد 
می شود. قناویزچی تصریح کرد: مشکلات پروژه 
نیروگاه سیکل ترکیبی فردوسی در راستای معین 
اقتصادی شهرستان مشهد شناسایی و احصا شد، 
ورود شهرداری به عنوان معین اقتصادی به پروژه 
ها و بررســی آن از طرف فرمانــدار طی مذاکرات 
آینده ظرفیتی برای کمک به ایــن نیروگاه ایجاد 
خواهد کرد، آقای فرماندار هم گزارشــی را برای 
آقای اســتاندار آماده کردنــد که بتواننــد در این 
زمینه، به ویژه تامیــن نقدینگی کمک کنند. وی 
افزود: به هر حال تجهیزاتی که خریداری شــده 
است، در آن جا دپو و به تدریج دچار فرسودگی می 
شود ، از طرفی  هر روز هزینه های بهره برداری نیز 
افزایش می یابد و منابع به هدر می رود. نماینده 
تام الاختیار معین اقتصادی شهرســتان مشهد 
تاکید کرد: ما به عنوان معیــن اقتصاد مقاومتی 
شهرستان مشهد ســعی می کنیم مســائل بین 
بخشی را حل کنیم و با افراد و مجموعه هایی که 
می توانند کمک کنند پروژه ها به سرانجام برسند 
هماهنگ می کنیم، ما در راســتای هــم افزایی و 

شناسایی ظرفیت ها گام برمی داریم.


